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DÉLMAGYARORSZÁG "á 
llj személy- és teherkocsikat 

vásárol a vasút 
Vonalak villamosítása — Gyorsítják 

az új Déli pályaudvar építését 
A múlt héten felülvizsgál-

ták és megváltoztatták a 
MAV jövő évi beruházási 
programját, de jelentős mó-
dosítások történtek az idei 
terveknél is. Dr. Mészáros 
Károly miniszterhelyettes, a 
MÁV vezérigazgatója, aki a 
fontos eseményről tájékoz-
tatott, elmondta: még az 
idén 2000 ú j vasúti teher-
kocsit vásárol a MÁV, jövő-
re pedig újabb 2700-zal gya-
rapodik a járműállomány. A 
beruházási program részle-
teit Holló Lajos, tervezési 
osztályvezető ismertette. 

— Csaknem 6 milliárd fo-
rint sorsáról kellett dönte-
nünk a múlt héten — 
mondta Holló Lajos. — 
Véglegessé vált, hogy a 2000 
teherkocsin kívül 100 darab 
négytengelyes személykocsi 
is forgalomba kerül az idén, 
s ez lehetővé teszi, hogy 
december 31-ig kiselejtez-
zünk minden elavult, favá-
zas személykocsit. 

Elmondta az osztályveze-
tő: a módosítás következté-

A Rudabányai Vasércmű-
vek dolgozói az elmúlt 
években ú j bányát nyitot-
tak, Alsótelekes község ha-
tárában. Az itt talált és ed-
dig feltárt dolomitvagyont 
nyolcmillió tonnára becsü-
lik, és ez a nagy mennyisé-

ben az eredeti terveknél ké-
sőbb kezdik meg a kapos-
vári, a veszprémi és a 
debreceni pályaudvar átépí-
tését, ezzel szemben több 
vonalon előbb fejezik be a 
villamosítást. Rákostól 
Nagykátáig már az idén, 
Szolnokig pedig a jövő év-
ben kerül erre sor. A fontos 
vonalszakaszon több vona-
tot tudnak majd közleked-
tetni, és a szerelvények lé-
nyegesen gyorsabban jár-
hatnak. Debrecen és Nyír-
egyháza között teljesen át-
építik a pályát, ezáltal a 
vonatok itt is nagyobb se-

gű ásványi anyag — a la-
boratóriumi vizsgálatok sze-
rint — harminc százalék 
kalcium- és húsz százalék 
magnézium-oxidot tartal-
maz. Ez pedig azt jelenti, 
hogy az alsótelekesi dolo-
mit kohászati célokra is ki-
válóan alkalmas. 

bességgel mehetnek. Az 
egyik lényeges döntés: át-
építik a közeljövőben a 

Kál-Kápolna—Kisújszállás 
közötti vasútvonalat is. 

Módosítás történt az ú j 
Déli pályaudvar átadásával 
kapcsolatban is. 

— Már a napokban meg-
kezdjük az építés ütemé-
nek fokozását — közölte 
Holló Lajos. — Az a cé-
lunk, hogy az ú j pályaud-
var legfontosabb részeit 
még ez év végén, a metró 
üzembe helyezésével egyidő-
ben átadjuk. 

Ezt követően fogadást ad-
tak tiszteletükre a KISZ 
Csongrád megyei Bizottsá-
gán, ahol Oláh Miklós me-
gyei titkár köszöntötte és 
tájékoztatta őket a megyé-
ben folyó mezőgazdasági, a 
falusi ifjúsági munka hely-
zetéről. 

A szovjet fiatalok tegnap 
délután Szegedtől búcsút 
vettek és Veszprémbe utaz-
tak. Majd Balaton körüli ki-
rándulásra indulnak. 

Komszomolküldöttség a szalámigyárban 
A mezőgazdasági, falusi 

fiatalok nemzetközi barát-
sági táborozásán részt vett 
szovjet ifjúsági csoport, 
amely J. Kuzmicsov, a Kom-
szomol KB tagja vezetésével 
néhány napot .megyénkben 

D o l o m i t w a g i f o n 

töltött, tegnap Szegeden 
járt. Vendégeink délelőtt a 
Csongrád megyei Állatfor-
galmi és Húsipari Vállalatot 
keresték fel, ahol a szalámi-
gyári KISZ-védnökségi mun-
ka tapasztalataival is megis-
merkedtek. 

Többet költünk, 
0 w 

kevésbé takarékoskodunk 
Az OTP megyei igazgatóságának félévi mérlege A napokban kaptuk kéz-

hez az OTP Csongrád me-
gyei igazgatóságának üzleti 
jelentését, amely az idei el-
ső fél év eredményeit, mun-
káját foglalja össze. A jelen-
tésben található számok első 
pillantásra ugyan nem sokat 
mondanak a laikusnak, de 
ha alaposabban megnézi az 
ember, akkor jó néhány ér-
dekes következtetés levoná-
sára nyílik alkalom. 

A jelentés mindenekelőtt 
a takarékbetétek alakulá-
sával 

foglalkozik. Tavaly év végén 
a lakosság betéteinek össze-
ge valamivel több volt 2 
milliárd 210 millió forintnál, 
az idén az első fél évben 
pedig megközelítette a 2,4 
milliárd forintot. Vagyis fél 
év alatt a betétek összege 
majdnem 170 millió forint-
tal nőtt a megyében. 

E számok után máris ér-
demes megállni és elgondol-
kozni egy kicsit. A betétek 
összege ugyan emelkedett az 
első fél évben, de nem olyan 
mértékben, mint korábban. 
A növekedés csökkenő ten-
denciát mutat. Amíg 1970 
első fél évében 221 millió 
forinttal nőtt a betétállo-
mány, tavaly az első fél év-
ben már csak 181 millióval, 
az idén pedig nem érte el a 
170 millió forintot. Ez a 
csökkenés több mindenre en-
ged következtetni. 

Az első fél évben a me-
gye lakosságának jövedelme 
5 százalékkal volt nagyobb, 
mint 1971 megfelelő idősza-
kában. Ám 

a jövedelmek növekedésé-
vel mégsem járt együtt a 
betétek gyorsabb emelke-
dése. Ennek az az oka, 
hogy az emberek többet 
vásárolnak, mint tavaly, 
vagy azelőtt. 

Hiszen amíg a lakosság jö-
vedelme 5 százalékkal emel-
kedett, addig a kiskereske-
delem forgalma 3,4 százalék-
kal nőtt. Emelkedett a szol-
gáltatásokra költött összeg is, 
mégpedig majdnem 13 szá-
zalékkai. Tehát arról van 
szó, hogy az emberek mind 
több, szebb és jó árut talál-
nak az üzletekben, így keve-
sebb pénzt takarítanak meg, 

többet tudnak vásárolni, 
mint régebben. 

Egyre nagyobb a gépko-
csik áruforgalma is. 

Az idén január elejétől 
május végéig az országban 
1 milliárd 201 millió forin-
tot fizettek bc gépkocsira, 

és ugyanebben az időszak-
ban majdnem 17 ezer autót 
utaltak ki 1 milliárd 223 mil-
lió forint értékben. A me-
gyére nézve nincsenek pon-
tos adatok, de az országos 
számok arányos része érvé-
nyes feltehetően Csongrád 
megyére. Tehát a takarék-
betétek helyett a lakosság 
megtakarított pénzéből öt 
hónap alatt több mint 1 mil-
liárd 200 millió forintot a 
személygépkocsik befizetésé-
re használt fel. A kiutalt, 
majdnem 17 ezer autót is jó-
részt takarékbetéteikből fi-
zették ki az emberek. Vagyis 
mindenkinek egyre több le-
hetősége van arra, hogy nö-
vekvő keresetét, a család na-
gyobb bevételeit, fölöslegét 
ne csak takarékbetétben he-
lyezze el, hanem drága, tar-
tós használati cikkek beszer-
zésére fordítsa. 

Nagyobb lett tehát a la-
kosság pénzfelhasználása, 
többet költünk, mint ta-
valy, vagy azelőtt. 

A megye lakossága az idei 
első fél évben például több 
mint 180 millió forintot, a 
tavalyi első fél évinél majd-
nem 15 millióval többet for-
dított a különböző kölcsönök 
törlesztésére. A jelentésben 
található összefoglalás sze-
rint: az első fél év adatai-
nak elemzése arra utal, hogy 
az életszínvonal-politikával 
összhangban a lakosság jö-
vedelmének emelkedésével 
együtt növekszik a fogyasz-
tás, emelkedik az építkezés, 
az ingatlanok, a tartós fo-
gyasztási cikkek és különös-
képpen a személygépkocsik 
iránti kereslet. A vásárlási 
lehetőségek javulásával ezek-
re a célokra a lakosság fel-
használja korábbi megtaka-

rításainak egy részét, illetve 
kevesebb pénzt takarít meg, 
mint annak előtte. 

Érdekes és végső soron 
szimpatikus adatok ezek. És 
itt még érdemes megemlíte-
ni, hogy 

Csongrád megyében az egy 
főre jutó átlagbetét még 
mindig a legmagasabb az 
országban, az elmúlt fél 
évben meghaladta az 5300 
forintot. 

Az előbb említett tenden-
ciákról vallanak a hitelekre 
vonatkozó adatok is. Június 
30-án a lakosságnak nyúj-
tott hitelek összege másfél 
milliárd forintnál is több 
volt, 280 millióval, 22,5 szá-
zalékkal magasabb, mint ta-
valy ugyanebben az idő-
pontban. 

Az első fél évben több 
mint 68 millió forinttal nőtt 
a hitelek összege, főként 
az építési kölcsönök szá-
mának emelkedése követ-
keztében. 

Az idén, az első fél évben 
a takarékpénztár közremű-
ködésével majdnem 1500 lakás 
(állami és magánlakás) épült, 
míg tavaly az első fél év-
ben csupán 885. A lakás- és 
a házépítés iránt gyorsan nö-
vekvő igények is a növekvő 
pénzfelhasználásra utalnak. 
A hitelek között egyedül 

az áruvásárlási kölcsönök 
állománya csökkeni, 

mégpedig majdnem 5 mil-
lió forinttal. Ez a csökkenés 
alighanem annak a jele, 
hogy az emberek sok min-
dent készpénzért is képesek 
megvásárolni, amit régebben 
csak áruvásárlási hitelből 
engedhettek meg maguknak. 

Végül néhány érdekes 
adat: 

több lottó- és totószelvényt 
adtak el 

az idei első fél évben Csong-
rád megyében, mint tavaly 
fél év alatt. Mégpedig majd-
nem százezer szelvénnyel 
többet. A totószelvényeknél 
az emelkedés 27, a lottószel-
vényeknél pedig több mint 
10 százalékos volt. 

Városnézés 

panoráma-

busszal 
Somogyi Káro lyné felvétele 

Megszokott látvány Szeged utcáin az utasakkal zsú-
folt panorámabusz, ilyenkor, az ünnepi hetek idején több-
ször is találkozunk vele naponta. Győri turisták indultak 
éppen városnézésre azzal a járattal, mellyel mi is kör-
útra indultunk, kíváncsian várva, ml mindent tudhat meg 
Szegedről az idegen? Utunik végén be kellett vallanunk, 
mi, néhányan szegediek is sok újat hallottunk városunk 

' történetéről, nevezetességeiről. A Szegedi Idegenforgalmi 
Hivatal szakképzett idegenvezetője szórakoztatóan mondta 
el mindazt, ami a vendégeinket érdekeiheti. A Klauzál 
térről induló, népszerű panorámabuszra mindig sokan 
várnak, külföldiek, belföldiek, sőt — még „őslakos" sze-
gediek is. 

A Citadellán 

szerelik 

a tűzijáték 

arzenálját 

Már szerelik a Citadellán 
az augusztus 20-i tűzijáték 
arzenálját. A Fűzfői Nitro-
kémiai Ipartelepek dolgozói 
és a honvédség alakulatai 
1200 tűzijátékbombát tele-
pítenek a Gellérthegyre. Az 
idén is lesz vízesés, sok-sok 
röppentyű, bengáli tűz. A 
harmincperces műsor este 
kilenc órakor kezdődik. Ké-
pünkön: Esővédő sapkák-
kal látják el a katonák a 
betöltött csöveket. 
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